
目  錄  

TABLE OF CONTENTS 

  前言  2 

  第五級示例及評語  3 

  第四級示例及評語  14 

  第三級示例及評語  22 

  第二級示例及評語  29 

  第一級示例及評語  36 

  

Introduction 41 

  

Level 5 exemplar and comments 42 

  

Level 4 exemplar and comments 61 

  

Level 3 exemplar and comments 76 

  

Level 2 exemplar and comments 88 

  

Level 1 exemplar and comments  98 

 

Provided by dse.life



  
前言 

 
 

 第 一 屆 香 港 中 學 文 憑 考 試 的 成 績 已 於 本 年 7 月 20 日 發 布。為 讓 教 師、學生 以 及 公人 士 進 一 步 了 解 中 學 文 憑 考 試 考 生 的 水 平 ， 本 局 選 取 個 別 考生 的 答 卷 ， 輯 錄 為 本 套 示 例 ， 以 助 說 明 各 級 考 生 的 表 現 。  

 本 科 設 有 三 卷 ， 本 套 示 例 取 材 於 其 中 的 傳 統 筆 試 答 卷 ， 以 便 於 說 明 各 等 級考 生 的 典 型 表 現 。 卷 三 為 校 本 評 核 ， 由 於 考 生 的 校 本 評 核 課 業 樣 本 只 屬 有關 評 核 的 一 部 分 ， 因 此 未 有 選 用 這 部 分 作 為 示 例 。  

 

 參 閱 這 套 示 例 時 ， 讀 者 亦 宜 同 時 參 考 本 年 試 卷 及 評 卷 參 考 ， 以 了 解 試 題 及評 分 要 求。有 關 文 件 將 刊 於 本 年 10 月 至 11 月 間 出 版 的《 2012 年 香 港 中 學文 憑 考 試 --考 試 報 告 及 試 題 專 輯 》 內 。  
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第五級示例及評語 
 
試卷一第一題     
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試卷一第二題 
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試卷一第三題 
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試卷一第四題 
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試卷二第三題 
 

 
 

PAGE 8

Provided by dse.life



 

 

PAGE 9

Provided by dse.life



 

PAGE 10

Provided by dse.life



試卷二第四題 
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 評 語評 語評 語評 語  考 卷 展 示 考 生 對 課 程 內 容 有 廣 泛 的 認 識。考 生 在 卷 一 的 表 現 不 俗，能 恰當 回 應 題 旨 (如 題 1a、2a、2b、4a、4b 及 4c)，在 某 些 題 目 中 表 現 優 異 (如第 2 題 )， 但 某 些 題 目 的 處 理 則 略 嫌 不 足 (如 題 1c)。 卷 二 方 面 ， 考 生 表現 不 俗，在 兩 條 題 目 中 所 作 的 討 論 均 能 提 出 相 關 的 史 實，唯 答 案 有 時 未能 緊 扣 題 旨 ， 流 於 鋪 陳 史 實 (如 第 4 題 )。  
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第四級示例及評語 
 
試卷一第一題  

 

 

 

PAGE 14

Provided by dse.life



試卷一第二題 
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試卷一第三題 
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試卷一第四題 
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試卷二第三題 
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試卷二第七題 
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 評 語評 語評 語評 語     考 卷 展 示 考 生 對 課 程 內 容 有 充 分 的 認 識 。 考 生 在 卷 一 的 表 現 頗 為 平均 ， 答 案 往 往 能 針 對 題 旨 (如 題 1a、 1b、 2a、 2b 及 3b)， 然 而 有 時 誤 解資 料 (如 題 4a 及 4c)。 卷 二 方 面 ， 考 生 表 現 不 俗 ， 回 答 第 3 題 時 史 料 充分 ， 唯 略 嫌 片 面 ； 第 7 題 則 只 有 部 分 內 容 能 直 接 回 應 題 旨 。     
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第三級示例及評語 

 

試卷一第一題 
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試卷一第二題 
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試卷一第三題 
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試卷一第四題 
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試卷二第四題 
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試卷二第一題 
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 評 語評 語評 語評 語  考 卷 展 示 考 生 對 課 程 內 容 有 足 夠 的 認 識。卷 一 方 面， 考 生 回 答 一 些 題目 時 能 針 對 題 旨 (如 題 1b、 2a、 4a 及 4b)， 但 在 另 一 些 題 目 則 未 能掌 握 題 旨 (如 題 2b)。卷 二 方 面，考 生 能 針 對 題 旨 作 答，但 史 例 籠 統 (如第 1 題 )； 有 時 忽 略 了 題 目 的 部 分 要 求 ， 因 而 偏 離 題 旨 (如 第 4 題 )。  
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第二級示例及評語 

 

試卷一第一題 
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試卷一第二題 
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試卷一第三題 
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試卷一第四題 
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試卷二第一題  
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試卷二第四題 
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 評 語評 語評 語評 語  考 卷 展 示 考 生 對 課 程 內 容 有 基 本 的 認 識 。 卷 一 方 面 ， 考 生 能 回 答 較 低 階技 巧 的 題 目 (如 題 1a)，然 而 在 回 應 高 階 技 巧 的 題 目 時 往 往 表 現 欠 佳 (如 題
1c 及 2c)， 對 史 實 詮 釋 有 誤 (如 題 2a)， 對 資 料 詮 釋 亦 有 誤 (如 題 3a 及
4a)。 考 生 在 卷 二 往 往 未 能 針 對 題 旨 作 答 。 以 第 1 題 為 例 ， 考 生 未 能 針 對題 旨 作 答 ， 把 重 點 錯 放 在 有 關 課 題 的 背 景 而 非 該 課 題 本 身 。  
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第一級示例及評語 

 

試卷一第一題  
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試卷一第二題  

 

 
 
試卷一第三題 
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試卷一第四題 
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試卷二第四題  
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試卷二第七題  
 

 
 
 

 評 語評 語評 語評 語  

考卷展示考生對課程內容有初步的認識。卷一第 1 題表現尚可，

其餘三題的表現則欠佳。考生往往未能詮釋資料 (如題 2a、 3a、

4a 及 4b)，對史實認識不足 (如題 2b)。卷二兩題的表現均欠佳。

考生嘗試羅列相關史實，但往往未能切合題旨，內容亦過於籠統

(如第 7 題 )，因此表現欠佳。  
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INTRODUCTION 

 

 

 

 

The results of the first HKDSE Examination were released on 20 July 2012.  To enhance the 
understanding of the standards of the HKDSE Examination, authentic samples of candidates’ 
scripts are selected to form this set of exemplars to illustrate the performance standards at 
different levels. 
 
There are 3 papers in this subject.  This set of exemplars is selected from candidates’ scripts 
of the written conventional papers to illustrate the typical performance standards at different 
levels.  Paper 3 is School-based Assessment.  As candidates’ SBA work only represents part 
of the assessment, exemplars have not been selected from this paper. 
 

It is advisable to read this set of exemplars together with the question papers and the marking 
schemes in order to understand the requirements of the questions and the marking criteria.  
The question papers and the marking schemes will be published in the Examination Report 
and Question Papers for 2012 HKDSE which will be available for sale in October / 
November this year. 
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Level 5 exemplar and comments 
 
Paper 1 Question 1 
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Paper 1 Question 2 
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Paper 1 Question 3 
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Paper 1 Question 4 
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Paper 2 Question 3 
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Paper 2 Question 5 
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Comments 

The script demonstrates comprehensive knowledge of the curriculum content. In 

Paper 1, the candidate generally managed to answer questions at different levels of 

difficulty, sometimes performing excellently (such as with Q.2). In Paper 2, the 

candidate provided logical answers to the questions, sometimes performing 

excellently (such as with Q.5). 
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Level 4 exemplar and comments 
 
Paper 1 Question 1 
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Paper 1 Question 2 
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Paper 1 Question 3 

 

 

PAGE 65

Provided by dse.life



 

 

 

PAGE 66

Provided by dse.life



Paper 1 Question 4 
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Paper 2 Question 3 
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Paper 2 Question 4 
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Comments 

The script demonstrates sound knowledge of the curriculum content. In Paper 1, the 

candidate generally managed to answer questions at different levels of difficulty, 

sometimes performing excellently (such as with Q.2), though performance was weak 

in some questions (such as with Q.4). In Paper 2, the script displayed a general 

understanding of the questions. For example, the answer to Q.3 was on the right track 

in assessing how modernised Japan was by the end of the 1920s, though the facts 

tended to be too general in nature; the answer to Q.4 focused primarily on the second 

part of the question. 
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Level 3 exemplar and comments 
 
Paper 1 Question 1 
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Paper 1 Question 2 

 
 
 

PAGE 78

Provided by dse.life



 

 
 

 

PAGE 79

Provided by dse.life



Paper 1 Question 3 
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Paper 1 Question 4 
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Paper 2 Question 1 
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Paper 2 Question 4 
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Comments 

The script demonstrates adequate knowledge of the curriculum content. In Paper 1, 

the candidate managed to answer quite a number of questions (such as Qs.1a, 1c, 2a, 

2b), requiring either lower- or higher-order skills, though answers to some questions 

were weak (such as those for Qs.1b, 2c, 4a). In Paper 2, the script showed a general 

understanding of the questions, but the answers were either incomplete or answers to 

important parts of the question were missing. For example, in Q.1, the focus was 

shifted to some unnecessary comparisons, resulting in thin treatment of the subject 

matter; in Q.4, the first part of the question was not handled properly. 
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Level 2 exemplar and comments 
 
Paper 1 Question 1 
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Paper 1 Question 2 
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Paper 1 Question 3 
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Paper 1 Question 4 
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Paper 2 Question 4 
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Paper 2 Question 7 
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Comments 

The script demonstrates basic knowledge of the curriculum content. In Paper 1, the 

candidate managed to answer some easier questions (such as Q.1a), but tended to give 

weak answers to questions that tested higher-order skills (such as Qs.1c, 2b, 2c). In 

Paper 2, the candidate could sometimes list relevant facts but failed to grasp the gist 

of the question (such as Q.4), or the answer was too general (such as that for Q.7).  
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Level 1 exemplar and comments 
 
Paper 1 Question 1 
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Paper 1 Question 2 
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Paper 1 Question 3 
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Paper 1 Question 4 
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Paper 2 Question 4 
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Paper 2 Question 7 
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Comments 

The script demonstrates elementary knowledge of the curriculum content. In Paper 1, 

the candidate managed to answer some easier questions (such as Q.2a), but sometimes 

merely copied from the sources without making enough effort to correlate the 

materials to the questions (such as in his/her answer for Q.1b), misread the questions 

(such as Q.1c), misinterpreted sources (such as with Q.3a) and was not familiar with 

the relevant facts (such as with Q.3b). In paper 2, the candidate was weak in both 

questions. The candidate attempted to cite relevant facts, but failed to grasp the gist of 

the questions, or even completely misunderstood the questions (such as Q.7). 
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